

# Referat af FU møde i FSNR

Lørdag den 24. august 2024 hos  
Peter Beyer, Rødgranvej 5, 4500 Nykøbing Sjælland

## Deltagere:

- Birthe Riddersholm (BR) - formand
- Steen Bakhøj (SB)
- Dorthe Hansen (DH)
- Charlotte Bjerregaard (CB)
- Peter Beyer (PB)
- Helle Ammitzbøll Nielsen (HN)
- Christian Dorfeldt (CD)
- Peter Klitgaard deltog før mødet, hvor vi diskuterede tiltag omkring afvandingsprojektet som Kløvermarken har identificeret

## DAGSORDEN:

1. Godkendelse af dagsorden.  
Dagsorden blev godkendt.
2. Godkendelse af referat fra Repræsentantskabsmødet den 11 maj 2024.  
Ingen yderligere kommentarer. Referatet blev godkendt.
3. FU interne anliggender.
  1. Økonomi ved SB.  
FSNR's egenkapital er 128.771 kr.  
Alle har betalt. Der er lige nu et lille overskud på ca. 2000kr.
  2. Hjemmesiden.  
Det nye format har gjort det lidt vanskeligere at opdatere, men det er næsten færdigt. BR opdaterer med materiale fra Workshoppen den 4 august og andet materiale omkring naturen i sommerhuse.
  5. Evaluering af Repræsentantskabsmøde. Der var bred enighed om at det nye set up omkring afholdelse af Repræsentantskabsmødet er godt. Det er billigt og rigtig godt med et formøde hvor vi diskuterer et emne. Næste års emne kunne være en diskussion af de emner vi har arbejdet med og som vi forventer at arbejde med i fremtiden.
  6. Vi sigter mod at afholde repræsentantskabsmødet den 31 maj 2025. BR vil booke lokalet hvis det er muligt på nuværende tidspunkt.
  7. Nyt fra Formanden:  
  
BR har fået henvendelse fra en Grundejerforening der ikke er medlem om de kunne deltage i vores vandundersøgelse. Det må de selvfølgelig gerne og de må meget gerne melde sig ind. Det er vigtigt at vi er mange der står sammen og det koster ikke mere end 5 kr. PR. medlem.

BR har set at flere Grundejerforeninger er gået ind i at lave lokalplaner for deres område. BR vil kontakte Klitborg, som allerede er nået langt med det. Det er ikke noget FSNR vil gå ind i, men det er vigtigt at vi ved hvad der foregår og kan vejlede andre Foreninger. Kun 10% har lokalplaner lige nu. Der er link og beskrivelse på Odsherred Kommunes hjemmeside med beskrivelser af hvordan man bærer sig ad.

BR har fået en henvendelse om en byggesag, hvor OK ikke har behandlet sagen i forhold til de servitutter, der er for området. Det er Bygherres eget problem. FSNR mener, at dette bør tydeliggøres på den hjemmeside, hvor man kan søge information om byggetilladelser. Vi vil tage det med på næste møde ,med OK.

## 2. Nyt fra udvalg mv:

### 1. Odsherred Forsyning

FSiO har møde med OF den 1. november 2014. Mødet er blevet bekræftet af Fanny Villadsen inden hun stoppede i OF. Når datoen nærmer sig, vil BR kontakte den nye bestyrelse for en agenda.

### 2. Grønt råd

Der er ikke noget nyt

### 3. Kommende møder med OK. Når vi har færdiggjort data for afvanding, vil vi kontakte OK for et møde

## 3. Verserende sager

1. FSiO samarbejdet. Der er nu kommet et udspil fra trafikudvalget, som de gerne vil have vi behandler i FSiO. Helene Regnell har møde i turistudvalget den 27 august. Vi glæder os til at høre mere om hvad de vil arbejde med. BR vil forsøge at sætte et møde op med FSiO inden mødet med OF den 1. november.

2. Det var et virkelig godt møde som OK havde den 4 august. Der var gode oplæg, som nu kan findes på FSNR's og FSiO's hjemmeside.

3. Klimatilpasning og Grøftenetværk . Peter arbejder med en sammenskrivning af spørgeskemaer sendt ud til grøftenetværkerne. Der mangler stadig et par besvarelser. Vi har et udestående med hvad vi gør med vand som man har fået en midlertidig tilladelse til at udlede urensset i havet.

4. Private fællesveje. BR har fået henvendelser fra medlemsforeninger, der nu er nødt til at vedligeholde deres veje flere gange om året. Dels pga den øgede regnmængde, men også fordi der nu kører et utal af skraldebiler. Derudover er der et ændret helårs brugsmønster i vores foreninger bl.a. med øget byggeaktivitet til følge, hvilket yderligere presser vores i forvejen sårbare veje.

5. Affaldssortering. Der er problemer med affalsstativer som folk placerer i rabatten. Rabatten er vejens og der skal tilladelse til at opbevare ting i rabatten. OK vil ikke gå ind i sagerne. BR ringer til vejteamet.
6. Status på afvandingsprojektet. Der kommer stadig data ind. BR har sendt et skema ud til formændene som kan bruges til at rapportere i.

#### 4. Eventuelt og næste møde.

1. Næste FU møde afholdes hos Birthe den 2. november kl. 9.30.